
PROTOKOt Nr X/2019 


Obrad X (nadzwyczajnej) Sesji Rady Gminy Koturl 


odbytej w dniach 4 i 5 czerwca r. 


Sesja byta w sali konferencyjnej U u Gminy w Kotuniu. 

Obrady rozpocz~ty si~ w dniu 4 czerwca 0 godz. 1600 
, a zakonczyty si~ w dniu 5 czerwca 0 godz. 

(przerwa w obradach trwata od dnia 4.06.2019 r. do godz. dnia 5.06.2019 r.). 

Ustawowa liczba radnych - 15 

W uczestniczyto 15 radnych tj. 100% ustawowego sktadu rady /Iista obecnosci w zatqczeniu 

do protokotu/. 

Porzgdek posiedzenia: 

1. 	 Otwarcie X (nadzwyczajnej) Rady Gminy. 

2. 	 Wnioski do porzqdku obrad. 

3. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 

4. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w budzecie Gminy na 2019r. 

5. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zaciqgni~cia pozyczki dtugoterminowej na 


finansowanie planowanego deficytu 


6. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie nabycia prawa wtasnosci nieruchomosci na rzecz Gminy Kotun. 

7. protokotu z poprzedniej sesji. 

8. 	 Zamkni~cie Obrad X (nadzwyczajnej) Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt. 1 

Przewodniczqca Rady Anita Dra rek otworzyta Obrady X nadzwyczaj Sesji Rady Gminy Kotun. 


Stwierdzita quorum. Przywitata przybytych na sesj~: Wojta Grzegorza Gorala, radnych i mieszkancow 


gminy. 


Ad pkt. 2. 


Uwag 

pkt. 3 

Wojt poprosit radnych 0 na ie w projekcie uchwaty autopoprawk~ dotyczqCq daty 

mowa uchwaty. Wyjasnit nast~pnie zmiany dotyczqce tego projektu uchwaty i tak: 

zwi~ksza si~ wydatki na termomorednizacj~ budynkow komunalnych w Koszewnicy i Cisiu-

Zagrudziu 0 kwot~ 2.339.140 zt kwoty 8.200.000 zt. Nast~pnie odczytat zmiany 

z uzasadnienia do projektu uchwaty. Zmiany te nie zaktocajq ani w roku biezqcym ani w 

latach nast~pnych ptynnosci ani nie spowod zagrozenia dla 

budzetu. Nie wptywajq takze znaCZqCO na kwot~ dtugu jaka jest przewidywana. Planowana 

kwota dtugu na koniec tego roku 10.937.362,32 natomiast planowane zadtuzenie na koniec 

2020 kwota 1 zt. W stosunku do dochod6w jest to Dodat dla 

porownania, ze na koniec 2014 roku zadtuzenie gminy wynosito miliona, i okoto 

dochodow budzetu. 

Radny Daniel Celinski odczytat wniosek zmian do projektu uchwaty w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 2019-2026. Dotyczyt on nie 

niu wydatkow na nie termomodernizacji obiektow komunalnych. Petny wniosek 

w dokumentach sesji. 

negatywnie zaopiniowat wniosek, poniewaz srodki przeznaczone w budzecie na ten cel 



w ehwili obeenej Sq niewystarezajqee na jego realjzaej~. Ogtoszony dwukrotnie przetarg na 

zadan ie zostat wyeeniony przez wykonawe~ na kwot~ 8.080.000 zt. Do tego nalezy doliezyc 

koszty zwiqzane z nadzorem inwestorskim i autorskim. Kwota, 0 ktorq wnioskuje Wojt w 

projekeie uehwaty jest kwotq niezb~dnq do jej realizaeji. Jesli srodki nie zostanq zwi~kszone, 

b~dzie zmuszony uniewaznic przetarg. Cate zad anie zostanie zagrozone zarowno od strony 

realizaeji jak i dofinansowania. Mamy harmonogram prae zatwierdzony i zakonezenie robot 

na tej inwestyeji okreslone zostato na koniee sierpnia przysztego roku. Jesli ogtosimy kolejny 

przetarg bardzo skr6ei nam si~ ezas na wykonanie zadania. B~dziemy musieli dokonac 

korekty dokumentaeji. Nie wiemy jakieh korekt mozna byto by zrezygnowac, aby nie narazic 

inwestyeji na utrat~ dofinansowania. Jednogtosnie orzekli, ze tylko rezygnaeja z przydomowej 

oezyszezalni seiekow wehodzitaby w raehub~. Jednak wprowadzenie takie h zmian wydtuzy 

ezas realizaeji inwestyeji. Stwierdzit, ze wszysey znajq stan tyeh budynkow komunalnyeh i 

wiedzq takze, ze potrzebna jest ieh szybka naprawa. Z zamiarem takiego remontu nosilismy 

si~ juz od Kilku lat. Zainwestowalismy juz w dokumentaej~ 179.230 zt. Stwierdzit, ze to radni 

zadeeydujq teraz 0 przysztosei tyeh budynkow i plaeowek w nieh zorganizowanyeh. 

Sottys wsi Koszewniea Zbigniew Czarezynski zapytat radnego wnioskodawey dlaezego 

wytqezyt z uehwaty tylko przedszkola. Powiedziat, ze wnioskodawea stwierdzit, ze obiekty te 

wymagajq remontu, ale nie podat kwoty wymaganej na przeprowadzenie remontu w tyeh 

budynkaeh. 

Radny Daniel Celinski stwierdzit, ze wielokrotnie mowit, ze remont tyeh budynkow powinien 

si~ odbyc, ezylli wymiana wi~zby i poszycia daehowego oraz termonoderflizaeja. Jes lli ehodzi 0 

koszty, to b~dq one wynosic okoto 1,5 miliona ztotyeh. Budynki w srodku Sq dostosowane do 

prowadzen ia przedszkoli. 

- Sottys wsi Koszewniea zapytat da l'ej ra,dnego, ezy pami~ta co na ogl~dzinaeh budynku 

powiedziat mqz dyrektorki przedszko lla, ze trzeba j uz wymieniac okna, bo nie spetniajq norm. 

Radny Daniel Celinski stwierdzit, ze nie jest biegtym w sprawaeh okien ale ieh wymiana to nie 

taki duzy koszt i powi nien zamknqc si~ w granieaeh 20.000 zt. W tym momeneie sanepid 

dopuseit przedszkole do uzytkowania, wi~e jak wyremontujemy na zewnqtrz, to tez b~dzie 

dziatato. 

Radny Jaeek Ptoehoeki zapytat Wojta, dlaezego powiedziat, ze jesli wykonamy remont wedtug 

przedstawionego projektu uehwaty to srodki unijne b~dq a j esli cos zmienimy, to juz tyeh 

srodkow nie b~dzie. Co si~ wtedy stanie z tymi srodkami pozniej. 

- Wojt wyjasnit, ze nie mowit, ze srodkow nie b~dzie. Powiedziat, ze jesli zrezygnujemy 

z realizaeji zaplanowanej inwestyeji, to tyeh srodkow nie b~dzie. Trzeba b~dzie opraeowac 

dokumentaej~ od nowa. Projektanei jasno stwierdzili, ze uzgodnionq juz dokumentaej~ 

posiadajqeq pozwolenie na budow~ nie da si~ zmodyfikowa c az w tak duzym zakresie. 

Trzeba jq zrobic od poezqtku. To wyrzueenie wydanyeh juz raz pieni~dzy. Trzeba od nowa 

poszukac projektantow i zleeic im wykonanie nowej dokumentaeji, potem uzgodnienie jej ze 

stuzbami i uzyskanie pozwolenia na budow~. Czas na nowq dokumentaej~ to okres od 3 

miesi~ey do pot roku. Wszystkie te ezynnosei mogq trwac dtugo, bo zaraz zaeznq si~ wakaeje, 

ezyli ezas urlopow. Jesli uda si~ juz wszystko zatatwic, to przystqpimy do przetargu. 

Jesli nawet optymistyeznie dokumentaeja zajmie nam 3 miesiqee, to jestesmy w koneu 

sierpnia, miesiqe na przetarg i podpisanie umowy to koniee wrzesnia. Roboty budowlane 

wtedy wypadnq na miesiqee pazdziernik i listopad. Stwierdzit, ze to Sq bardzo zte miesiqee na 

rozpoez~eie prae budowlanyeh, bo nie ma gwaraneji, ze pogoda na to pozwoli. Mozemy co 

prawda ogtosic po raz trzeei przetarg, ale wielkieh oszez~dnosei na pewno nie 

wygospodarujemy. Goni nas ezas, bo prae jest duzo a Mazowieekq Jednostkq podpisalismy 

umow~ 0 rozliezenie dofinansowania do konea listopada, to roboty budowlane mUSZq si~ 

zakonezyc do konea sierpnia. Jesli natyehmiast nie przystqpimy do reali-zaej i, to musimy 



przetozyc realizacj~ inwestycji na rok nast~pny. 

Radny Jacek Ptochocki zapytat, jakie roboty budowlane zaplanowane S'l do wykonania w tym 

roku budzetowym . 

Wojt wyjasnit, ze zaplanowano wszystkie prace nieingeruj'lce w prac~ przedszkola. A prace 

wewn'ltrz budynku na miesi'lce od maja do korlCa sierpnia przysztego roku. 

Radny Jacek Ptochocki zapytat Wojta, co si~ stanie z dziecmi przez ten okres 4 miesi~cy, czy 

b~d'l im zapewnione inne miejsca przedszkolne. 

Wojt wyjasnit, ze nie da si~ inaczej zrobic, bo zakres prac jest bardzo duzy. Dla wykonawcy 

tez jest to rowniez pewna trudnosc, bo b~dzie musiato pracowac kilka grup robotnikow. 

Niestety nie posiadamy innych miejsc przedszkolnych, gdzie moglibysmy umiescic dzieci 

z tych przedszkoli na czas prowadzonego remontu. Stwierdzit, ze w obecnej chwili nie widzi 

innej mozliwosci realizacji wspomnianych inwestycji . 

Radny Jacek Ptochocki zadat nast~pnie pytanie grupie radnych przeciwnych podejmowaniu 

tej uchwaty, w jakim czasie wedtug nich mogtby si~ rozpocz'lC ewentualny remont tych 

placowek. 

Przewodnicz'lca Rady Anita Drabarek stwierdzita, ze chcieliby jak najszybciej do niego 

przyst'lpic. Chodzi tylko 0 czas w jakim Pan Wojt upora si~ z nowymi projektami. 

Chcieliby przeznaczyc pieni'ldze jak najszybciej. 

Radny Jacek Ptochocki dopytywat, dlaczego radni tak poino zareagowali na zmiany w tej 

inwestycji. 0 co chodzi, czy przetarg jest za duzy czy chodzi 0 cos innego. 

Radny Daniel Celinski wyjasnit, ze radni zgodzili si~ na kwot~ 5,5 miliona ztotych a teraz 

z przetargu wyszto prawie 0 dwa miliony wi~cej . To jest zbyt duzo dla budzetu. W tej chwili 

chcemy, aby jak najszybciej przyst'lpiono do zmiany dokumentacji i rozpocz~cia prac 

termomodernizacji. Wymiana poszycia dachowego moze byc wykonywana jesieni 'l . 

Wojt stwierdzit, ze nakreslit potencjalny harmonogram i podat dosc optymistyczne terminy 

wykonania prac. Pocz'ltek wrzesnia bytby terminem na ogtoszenie przetargu. Trzeba zatozyc 

jeszcze uzupetnianie ofert i podpisanie umowy kolejny miesi'lc. Roboty w optymistycznym 

planie mog'l si~ rozpocz'lC w paidzierniku . To bardzo zty czas na rozpoczynanie takiej 

inwestycji . W tej chwili w budynkach tych S'l wentylacje mechaniczne, czyli z wymuszonym 

obiegiem powietrza , natomiast odst~puj'lC od realizacji tego zakresu musimy tak 

zaprojektowac wentylacj~, zeby byta sprawna. Stwierdzit, ze przy projektowaniu byty ktopoty 

ze sprawnie dziataj'lc'l wentylacj'l. Wedtug jego praktyki, wykonanie tych prac w roku 

biez'lcym jest raczej niewykonalne. Natomiast jesli Panstwo radni podejm'l dwie 

przedstawione projekty uchwat budzetowych, to b~dzie mozna podpisac umow~ 

i wykonawca juz b~dzie mogt wejsc na budow~. 

Radny Jacek Ptochocki zapytat, czy na pewno od dachu zacznie si~ remont. 

Wojt wyjasnit, ze nie ma jeszcze szczegotowego harmonogramu. Jesli jednak b~dziemy robic 

elewacj~, to razem trzeba tez przebudowac dach. 

Radny Jacek Ptochocki stwierdzit, ze nie zaktada si~ jednak wymiany dachu przed zim'l, radni 

tez tego nie wiedz 'l . 

- Wojt Grzegorz Goral stwierdzit, ze wedtug jego wiedzy przy zaplanowanej inwestycji jest to 

mozliwe. Jesli tylko wykonawca potwierdzi mozliwosc wykonania tych prac. 

Radny Jacek Ptochocki zwrocit si~ do radnych z pytaniem na ile S'l wiarygodne ich 

zapewnienia, ze remonty te zostan'l wykonane na koszt gminy i zeby to nie byty czcze 

obietnice. 

Przewodnicz'lca Rady zapewnit, ze jesli b~dzie przygotowana dokumentacja, to oni zagtosuj'l 

za modernizacj'l . 

Wiceprzewodnicz'lcy Rady Artur Skwierczynski stwierdzit, ze oczywiscie wszyscy radni teraz 

S'l za remontem, ale do tej pory tez wszyscy bylismy za. Teraz si~ cos zmienito, wi~c takie S'l 



niekt6rych obietnice. 


Radny Jacek Ptochocki stwierdzit, ze pyta 0 to, poniewaz obietnic miat juz bardzo duzo. 


Dalej kontynuowat swoje wystqpienie i zapytat W6jta: na ostatniej sesji' stwierdzlit, ze gminie 


nie optaca si~ prowadzic publicznych przedszkoli. Gmina ma oszcz~dnosci jesli prowadzi je 


podmiot prywatny. To kto te przedszkola b~dzie prowadzit, jak gmina wyremontuje 


te obiekty. 


- W6jt stwierdzit, ze na poprzedniej sesji byta dyskusja w tej sprawie. On stoi na stanowisku, ze 

dla budzetu korzystnym jest, zeby te przedszkola prowadzity osoby prywatne lub inne 

podmioty. Przedszkolom prywatnym ptacimy na jedno dziecko przedszkolne 75% dotacji jakq 

otrzymuje na jedno dziecko przedszkole publiczne. Daje nam to okoto 400.000 oszcz~dnosci 

rocznie, to znaczy mn 'iejsze koszty na utrzymanie wychowania przedszkolnego. Jesli ten 

remont nie zostanie przeprowadzony, to my nigdy nie b~dziemy mogli prowadzic tam 

przedszkola publicznego. Analizujqc te dwa przypadki rozwazamy kilka wariant6w: po 

zrealizowaniu projektu gm,ina nie b~dzie mogta wydzierzawic obiektu, tylko uzyczyc. Albo dla 

dotychczasowych podmiot6w, albo dla organizacji pozarzqdowych albo przedszkole 

publiczne. Majqc wykonany remont b~dziemy mogli prowadzic wtasne przedszkole. 

Stwierdzit takze, ze wymagania dla budynk6w publicznych Sq znacznie wi~ksze niz wtedy, 

kiedy prowadzi je osoba prywatna. Obie wtascicielki wyrazity zgod~ na ewentualne 

przeksztatcenia formy prawnej prowadzonej dziatalnosci, tqcznie z plac6wkq niepublicznq 

dziatajqcq na zasadach plac6wki publicznej. W6wczas przekazemy wYZSZq dotacj~, ale nie 

b~dq ptacili rodzice . Gmina ma obowiqzki zapewnienia miejsc przedszkolnych i stara si~ z 

tego wywiqzac. Wyrazit takze podzi~kowanie osobom, kt6re odwazyty si~ na prowadzenie 

przedszkoU w zlikwidowanych obiektach szk6t. Podj~li si~ cz~sciowego wyremontowania 

wn~trza tych obiekt6w tak, aby uzyskac pozwolenie na uzytkowanie przez przedszkole. 

Pozyskujq r6wniez fundusze zewn~trzne i zwalniajq gmin~ z ptacenia dotac}i, bo 1 grupa 

dzieci w Cisiu nie ma czesnego. 

Radny Jacek Ptochocki zapytat, ze zgodnie z dokumentacjq miejsca starczy dla 100 dzieci, 

obecnie w tych plac6wkach jest 120 dzieci. Co zresztq? 
W6jt wyjasnit, ze budynk6w nie da si~ rozciqgnqc. Jednak ma juz doswiadczenie na 

przyktadzie publicznego przedszkola w Kotuniu. Na oddziat liczqcy 25 dziec.i w przedszkolu 

codziennie przebywa okoto 17 dzieci. Powierzchnia si~ nie zmieni, wi~c i Uczba dzieci si~ nie 

zmieni. Poprawi si~ jakosc funkcjonowania tej plac6wki pod kqtem przygotowywania 

positk6w. 

Radny Jacek Ptochocki zapytat czy positki b~dq w formie cateringu czy b~dzie kuchnia. 

- W6jt wyjasnit, ze rozmawiat z osobq wynajmujqcq budynek, to stwierdzita, ze na podstawie 

rysunk6w jest w stanie zapewnic, ze kuchnia b~dzie mogta tam swobodnie pracowac. 

Warunki wydawania positk6w po remoncie b~dq znacznie lepsze. 

Radny Jacek Ptochocki zapytat dalej, czy Sq ch~tni, aby prowadz,ic stowarzyszenie, kt6re 

poprowadzi przedszkole. 

W6jt wyjasnit, ze do zatozenia stowarzyszenia potrzebnych jest 5 os6b, wi~c obie 

dotychczasowe najemczynie nie widziaty problemy z przeksztatceniem podmiotu 

prowadzqcego. 

Radny Jacek Ptochocki zapytat w jakiej formie zostanie przekazany budynek 

wyremontowanego przedszkola do jego dalszego prowadzenia i na jaki okres. 

- W6jt wyjasnit, ze na okres trwatosci projektu - uzyczenie bezptatne. To radni zadecydujq, 

minimum wynosi 5 lat a za zgod q rady na bezprzetargowe wynaj~cie na okres dtuzszy, 

Radny Jacek Ptochocki zapytat jakie koszty b~dzie ponosita gmina jesli przedszkole b~dzie 

prowadzone przez stowarzyszenie, czy wi~ksze jak dotychczas. 

W6jt Grzegorz G6ral zaprzeczyt. 



- Sottys wsi Koszewnica Zbigniew Czarczynski stwierdzit, ze radni doktadnie zapoznali si~ 

z zakresem prac teremomodernizacji. Jesli zrezygnujemy z dofinansowania zostanie po 

pottora miliona na kazdy obiekt i nadal nam nie zatatwia tematu, bo catv czas b~dzie trzeba 

lepic i remontowac. Takiej decyzji radnych nie jest w stanie zrozumiec. A zwi~kszenie 0 mil ion 

ztotych na 400 metrow ulicy Ogrodowej, to jest z czego wziqc. 

Przewodniczqca Rady wyjasnita, ze jest to kwota z dotacji. 

Sottys wsi Koszewnica kontynuujqc stwierdzit ze zaplanowane by to tylko 200 tysi~cy, wi~c 

o ile jest zwi~kszenie. W jednym przypadku mozna dokonac zwi~kszenia a w drugim juz nie. 

W przypadku tych dwoch budynkow mowimy 0 prawie 20 miejscowosciach czy tez 65 

miejscach przedszkolnych w kazdej z placowek. Nie jest rozwiqzaniem state lepienie tych 

budynkow. Zaapelowat do radnych 0 nieblokowanie zaplanowanych wczesniej inwestycji. 

Radny Jacek Ptochocki stwierdzit, ze wczoraj obejrzat szkot~ w Bojmiu. Zapytat skqd 

wezmiemy pieniqdze na jego remont. Innych budynkow nie oglqdat. Stwierdzita, ze budynki 

inwentarskie na wsiach wyglqdajq lepiej. Skqd wezmiemy srodki na jego remont. 

Radny Tadeusz Wolinski stwierdzit, ze z nim takze przeprowadzano rozmowy i obiecywano 10 

tysi~cy ztotych na remont szkoty w Bojmiu. Wczoraj natomiast byta juz mowa 0 remoncie 

dwoch szkot. 

Wojt odpowiedziat na pytanie radnego Ptochockiego - drobne remont czy naprawy Sq, byty 

i b~dq. Jesli chodzi 0 Bojmie, to kwota tego remontu zamknie si~ w kwocie okoto 40.000 zt. 

Radny Jacek Ptochocki stwierdzit, ze dostat informacj~, ze wczesniej tez dokonano prac w tej 

szkole na kwot~ 100 tysi~cy ztotych i niewiele ich widac. 

-	 Wiceprzewodniczqcy Rady zapytat radnego Ptochockiego - zastanawiamy si~ nad porzqdnym 

remontem dwoch obiektow, to z rozmow wynika, ze tez mamy ich pokleic i dalej b~dq. 

Nie rozumie 0 co chodzi w takim odbieraniu sprawy. Chcemy zrobic dwa kompleksowe 

remonty zgodnie ze wszystkimi normami, tak zeby si~ do nich nie dotykac przez co najmniej 

10 lat. Potem zajqc si~ kolejnymi budynkami, sktadac wnioski 0 dofinansowanie ich remontu. 

Radny Daniel Celinski zapytat radnego Wolinskiego 0 jakich 10 tysiqcach Pan mowit. 

Radny Tadeusz Wolinski powiedziat, ze ustyszat kwot~ 10 tysi~cy ztotych z tych oszcz~dnosci, 

ktore powstanq po odrzuceniu uchwaty. Kwota ta go rozsmieszyta. 

Radny Daniel Celinski stwierdzit, ze nie styszat w rozmowach 0 zadnych 10 tysiqcach na 

remont sali lekcyjnej. Styszat od dyrektora tej szkoty, ze jest potrzeba remontu tqcznika szkoty 

z salq gimnastycznq. 

Przewodniczqca Rady stwierdzita, ze wczesniej w rozmowach padto pytanie jaki byt koszt 

remontu w Zeliszewie. 

Radny Tadeusz Wolinski utrzymywat nadal, ze otrzymat propozycj~ 10 tysi~cy ztotych na 

szkot~, jesli przychyli si~ do odrzucenia projektu uchwaty. Bardzo by chciat, zeby wszystkie 

placowki zostaty wyremontowane, ale obawia si~, ze z tych powstatych oszcz~dnosci nie da 

si~ tego wykonac. 

Przewodniczqca Rady wyjasnita, ze budzetu gminy w przypadku kontynuacji zaplanowanych 

modernizacji budynkow przedszkoli trzeba wydac 5 rnilionow ztotych. Jest to bardzo duza 

kwota, za ktorq mozemy zrobic bardzo wiele w grninie, nie tylko remontowac dwa 

przedszkola. 

Sottys wsi Koszewnica Zbigniew Czarczynski stwierdzit, ze nie rozumie tego, ze zaczynamy 

rozmowy 0 tym co i gdzie mamy teraz remontowac. A juz jest wybrany wykonawca i 

zaplanowane roboty, ktore byty planowane od 2016 roku. Przyszta koncowka prac a wy tego 

nie widzicie. 

Radny Daniel Celinski zapytat Wojta od ktorego roku czeka projekt remontu szkoty w Kotuniu. 

Wczesniej by to w budzecie przeznaczone na ten cel 2,5 miliona ztotych, ktore zostaty 

rozebrane na inne wazne sprawy. Jako radni sktonni Sq inwestowac we wszystkie szkoty, nie 



w tylko jednq. Zwrocit si~ do radnego Wolinskiego z informacjq, ze dotychczasowy remont 


szkoty wykonywaty w ramach wtasnych oszcz~dnosci. 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek Stwierdzita, ze byta rozmowa 0 tym, ze co roku mozna 


w kazdej szkole zrobie mate remonty nie trzeba zaraz wydawae na bardzo wielkie inwestycje. 


- Wojt Grzegorz Goral podsumowujqc dyskusj~ stwierdzit, ze w Bojmiu w tym roku b~dzie 

remont i nie b~dzie on stanowit zagrozenia dla innych zaplanowanych inwestycji takich jak 

koniecznose remontu schodow w szkole przy ulicy Szkolnej. Planujqc i przedstawiajqc radnym 

projekt uchwaty posta rat si~, aby te prace nie kolidowaty z innymi zaplanowanymi w tym 

samym czasie. Bo nie musimy rezygnowae z jednego, aby zrealizowae inne zadanie. Na ten 

rok mamy zaplanowane 44 i!nwestycje na tqcznq kwot~ 11.100.000 zt. To jest kwota 

rekordowa w historii naszej gminy, jeszcze nigdy nie udato si~ nam przeznaczye tyle na 

inwestycje. Stwierdzit, ze nie widzi zagrozenia destabilizacji budzetu gminy, bye moze 

w przysztym roku b~dziemy realizowae tych inwestycji troch~ mniej, ale nie wptynie to 

znaczqco na rozwoj naszej gminy. 

Wi~cej uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady przystqpita do procedury gtosowania wniosku formalnego zgtoszonego przez 


radnego Daniela Celinskiego. 


Wniosek zostat przyj~ty wi~kszosciq gtosow (za-8, przeciw-7) w j.awnym gtosowaniu imiennym. 


Wojt stwierdzi,t, ze na chwil~ obecnq z powodu nieobecnosci Skarbnika Gminy nie jest w stanie 


przedstawie nowego projektu uchwaty. 


Wobec powyzszego Przewodniczgca Rady Anita Drabarek 0 godz. 17.00 ogtosita przerwe w obradach 


sesji do dnia 5 czerwca 2019 roku do godz. 17.00. 


W dniu 5 czerwca 2019 roku a godz. 17.00 Przewodniczaca Hady Anita Drabarek wznowita Obrady X 


(nadzwyczajnej) sesji Rady Gminy. 


Na stan 15 radnych w sesji tego dnia uczestniczyto - 15 radnych, czyli 100% sktadu rady (Iista 


obecnosci w zatqczeniu do protokotu) 


- Wiceprzewodniczqcy Rady Artur Skwierczynski poprosit Przewodniczqcq, aby przed rozpocz~ciem 


dyskusj i nad projektem uchwaty Wojt wyjasnit mieszkancom ul. Ogrodowej w Kotuniu, ze zmliany 


ktore wprowadzone zostaty po wniosku radnych nie dotyczq ich ulicy. Budowa ulicy jest zarowno 


w pierwotnej wersji uchwaty, jak i w obecnej juz zmienionej. 


- Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze Rada Gminy uchwalajqc budzet uchwala rowniez innq uchwat~, 


ktora nazywa si~ Wieloletnia Prognoza Finansowa. W uchwale budzetowej zawarte Sq inwestycje, 


ktore realizowane Sq w danym roku budzetowym. Natomiast w WPF-ie uwzgl~dnia si~ inwestycje 


wieloletnie. Te dwie uchwaty Sq ze sobq scisle powiqzane . Rada nie przyjmujqc tej pierwszej (WPF) 


musi post~powae konsekwentnie w sprawie uchwaty budzetowej i innych powiqzanych z niq uchwat. 


Wczoraj radni debatowali nad projektem uchwaty 0 zmianie WPF, gdzie zapisanych jest szereg 


inwestycji w roztozeniu na kilka lat. Radni wczoraj ztozyli wniosek 0 zmian~ tej uchwaty w punkcie 


dotyczqcym termomodernizacji budynkow w 1K0szewnicy i Cisiu-Zagrudziu poprzez nie zwi~kszanie 


wydatkow na t q inwestycj~ w roku 2020. Ten wniosek zostat przez rad~ przyj~ty i dzisiaj radni b~dq 


rozpatrywae projekt uchwaty po wprowadzonych zmianach. Jesli zostanie on przyj~ty wowczas 


przystqpimy do kolejnego punktu, czyli zmian w budzecie gminy. Nast~pnie uzgodnit z 


Przewodniczqcq Rady, ze dopiero po przegtosowaniu zmian w WPF-ie b~dzie referowat zmiany 
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stanie i stale 



1.200.000 zt . Dzi~ki tym srodkom mozemy juz w tym roku przystqpic do realizacji inwestycji. 

W chwili obecnej jest ogtoszony przetarg na wykonanie. Za kilka dni b~dzie otwarcie i wytonimy 

wykonawc~. Jesli nie b~dzie niespodzianki w postaci zbyt wysokiej ceny, umowa zostanie zawarta 

i przystqpimy do realizacji. Jeszcze raz przekonywat mieszkancow, ze nie ma zagrozenia, ze przetarg 

nie przyniesie rozstrzygni~cia. W tej materii urzqd musi przestrzegac wszelkich przepisow prawa, bo 

urzqd podlega kontrolom i nie mozemy sobie pozwolic na zadne "kombinacje" w pracy. 

Wojt jednoosobowo odpowiada za prawidtowq gospodark~ budzetowq gminy. Jesli przetarg zostanie 

zle zorganizowany, to zabiorq nam dotacjq. Jesli jeden przetarg nie przyniesie rozwiqzania, to 

ogtosimy kolejny. Staramy si~, aby ta inwestycja przebiegta bezproblemowo. Jest to inwestycja 

konieczna nie tylko d:la m ieszkancow tej ulicy, ale dl'a wszystkich mieszkancow gminy. Punkty 

widzenia w tej sprawie Sq rozne, bo wtadze gminy muszq patrzec na wszystkie drogi na terenie gminy 

a w tylko na swojq u lic~ . Stqd tez niekiedy nieporozumienia w roku 2020. 

Wi<.=;cej uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady przystqpita do procedury gtosowania projektu Uchwaty Nr IX.60.2019 


w sprawie zmiany bu dzetu gminy na 2019 rok. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za - lS) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


- Wojt Gminy poprosit 0 gtos. Waszq decyzjq zadowoleni Sq mieszkancy ulicy ogrodowej, jednak ma 


on pytania do radnych w sprawie podj~tej wtas nie uchwaty. W zmianie WPF wprowadziliscie 


Panstwo radni zmian~ dotyczqCq termomodernizacji i zm niejszyliscie zakres dofinansowania. 


Zatem koszty realizacji tej inwestycj i si~ nie zmienity. W chwil il obecnej jestesmy po otwarciu ofert 


przetargu, gdzie mamy kwot~ 8.070.000 zt . B<.=;dzie zmuszony w najblizszych dniach uniewaznic ten 


przetarg. Stan jest taki, ze mamy zaplanowane w budzecie na t q inwestycj~ kwot~ S.800 tysi~cy 


z matym dodatkiem, mamy wpisane w budzet dochody ze srodkow pomocowych w kwocie 


3.070.000 zt, mamy dokumentacj~ technicznq i pozwolenie na budow<.=; . W tej chwili uniewaznimy 

przetarg, bo brakuje srodkow na realizacj~ zadania . Zwrocit si~ z pytaniem do radnych 

wnioskodawcow zmniejszenia srodkow na l i nwestycj~, co w tej chwili ma zrobic WOjt, jak ma jq dalej 

realizowac . 

- Radny Daniel Celinski stwierdzit, ze nalezy wymienic poszycie dachowe i wykonac 

termomodernizacj~ obiektow. Srodkow zabezpieczonych w budzecie na ten cel starczy. 

- Wojt zapytat jeszcze raz, co ma zrobic, bo posiada pozwolenie na inwestycj~ i nie moze go 

realizowac winny sposob niz taki, jaki zostat okreslony w pozwoleniu na budow~. Jest takze umowa 

z Mazowiecka Jednostkq 0 wsparcie finansowe. Majqc takq podstaw~ prawnq jak obecnie nie moze 

rozwiqzac obowiqzujqcej umowy 0 finansowanie. Majqc wpisane w budzecie dochody z tytutu 

dofinansowania inwestycji nie mog~ samodzielnie wystqpic 0 rozwiqzanie umowy, bo to b~dzie 

samowolne pozbywanie si<.=; dochodow gminy. W koncu mamy wazne pozwolenie na budow~ . 

W tym stanie prawnym mog~ tylko uniewaznic przetarg i ogtosic go na nowo. Zapytat radnych 

o udzie l!enie odpowiedzi na jego pytania. Skoro ma wpisane dochody zarowno w 2019 roku jak 

i w 2020 - to musi realizowac ten budzet. Jezeli zawnioskujeoie Panstwo 0 wykres1lenie tych 

dochodow, to wowczas b~dzie miat prawo zwrocic si~ do Mazowieckiej Jednostki 0 rozwiqzanie 

umowy 0 dofinansowanie. Jestesmy w tej chwili jeszcze w tak dobrej sytuacji, ze nie ponieslismy 

zadnyc:h wydatkow kwalifikowanych, nie sktadalismy wniosku 0 cz~sciowq ptatnosc -wi~c bez 

zadnych konsekwencj i b~dziemy mogli rozwiqzac umow~, ale to musi wynikac z zapisow uchwaty. 

Po drugie musimy uniewaznic istniejqce pozwolenia na budow~, tu tez chce miec przyzwolenie 

radnych, bo pozniej rozne strony mogq zadawac pytanie dlaczego nie rea1lizowat zaplanowanej 

inwestycji tylko zlecit przygotowanie nowej dokumentacji. Tutaj nie wystarczy protokot z sesji, gdzie 

jest wyrazona opinia radnego, to musi wynikac z dokumentow budzetowych, zeby potem nikt nie 



zarzucit W6jtowi dziatania na szkod~ gminy lub przekroczenia uprawnien. 

- Radny Daniel Celirlski stwierdzit, ze na szukae wykonawcy, kt6ry wykona i 

w zaplanowanych pieniqdzach. Jesli nie znajdziemy b~dziemy stosowne dokumenty. 

- W6jt stwierdzit, ze wszyscy chyba zdajq sobie spraw~ z ze si~ nam okres realizacji 

inwestycji, harmonogramy b~dq coraz bardziej napi~te i ryzyko zagrozenia rea inwestycji 

b~dzie coraz wi~ksze. Wyrazit czy lej b~dzie m6gt wnioskowae 0 przedtuzenie 

obowiqzywania umowy 0 dofinansowanie. Ja urzqd b~dziemy robiC wszystko zgodnie z sugestiq. 

Uniewaznimy ten rg i ogtosimy nowy, zeby nam nikt nie zarzucit opieszatosci i zeby nie 

powiedziano, ze W6jt zaniechat. 

- Radny Daniel Celinski stwierdzit, ze kwota 2.400.000 zt wara takiego zachodu. 

- W6jt I stwierdzit, ze nie dyskutuje na temat podj~tych juz decyzji, chce 

jak ma dalej post~powae w sprawie majqc takie zapisy w uchwatach. 

- Radny Jacek Ptochocki stwierdzit, ze nie na rdzo dtugo zwlekae z szukaniem tanszego 

wykonawcy, bo czas nagli. Jesli po kolejnym przetargu nie wytonimy wykonawcy, to na 

zrezygnowae z dofinansowania i rozpoczqe przygotowywanie dokumentacji zamien 

- W6jt zapytat, czy radny wnioskowat za rozwiqzanie umowy 0 dofinansowanie. 

- Radny Jacek Ptochocki potwierdzit. 

Wi~cej uwag nie by to. 

Ad pkt. 5 


W6jt I poprosit 0 wprowadzenie autopoprawki w uchwaty. 


W widnieje 3 czerwca 2019 roku a powinno bye 5 czerwca r. Nast~pnie wyjasnit, 


ze planowana pozyczka dtugoterminowa przeznaczona na sfinansowanie Iszej modernizacji 


oswietlenia ulicznego mi~dzy innemu w miejscowosciach: Cisie-Zagrudzie, l\Jowa Dqbr6wka, Pier6g, 


Koszewn ica, i Sion na. Przygotowa na j uz petna doku dotyczqca tych rob6t. 


i Panstwo radni podejmq przedstawiony projekt uchwaty, to ztozymy odpowiedni wniosek do 

Funduszu. Jest to umarzalna w 30%. Te srodki wspomogq nasze nia na 

rzecz ochrony srodowiska, poprzez wymian~ starych energochtonnych lamp na nowe oszcz~dne 

lampy 

- Radny Jacek zapytat W6jta, kiedy w gminie zostanq wymienione wszystkie lampy. 

Bo w zatozeniach przedwyborczych m6wit W6jt 0 2019 roku. 

W6jt stwierdzit, ze nie jest w stanie powiedziee, kto takie obietnice sktadat. Proces modernizacji 

oswietlenia ulicznego trwa juz od trzech lat i po wykonaniu tegorocznej wymiany, pozostanie juz 

rdzo niewiele lamp do wymiany. 

Wi~cej uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Wobec Przewod Rady poddata gtosowa projekt Uchwaty 


Nr X.61.2019 w sprawie zaciqgni~cia pozyczki dtugoterminowej na finansowanie planowanego 


deficytu budzetu. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 6 

W6jt wyjasnit, ze kolejny projekt uchwaty dotyczy nabycia dziatki w Rososzy sqsiadujqcej ze swietl 

Na wniosek m nc6w przygotowatem projekt uchwaty. Mieszkancy chcq na tym placu 

utworzye plac zabaw dla 

Uwag ani pytan nie 



Przewodniczqca 'Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr X.62.2019 w sprawie nabycia 


prawa wtasnosci n!ieruchomosci na rzecz Gminy Koturl. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-15) w imiennym gtosowaniu jawnym . 


Ad pkt. 7 


Protok6t z poprzedniej sesji zostat przyj~ty wi~kszosciq gtos6w (za-14, wstrzymat si~-l) w imiennym 


gtosowaniu jawnym. Gtos wstrzymujqcy nalezy do radnego nieobecnego na poprzedniej sesji . 


Ad pkt. 8 


Wobec wyczerpania porzqdku posiedzenia Przewodniczqca Rady podzi~kowata wszystkim zebranym 


za obecnosc i udziat w obradach sesj i. Nast~pnie zamkn~ta Obrady X (nadzwyczajnej Sesji Rady 


Gminy Koturl. 


Elzb 


